

EAAFP MOP10/D2: PELAN TINDAKAN KOMUNIKASI, PENDIDIKAN, PENYERTAAN DAN KESEDARAN (CEPA) EAAFP 2019-2024

visi: Burung air hijrah dan habitatnya di [East Asian-Australasian Flyway](#) (EAAF) diiktiraf dan dipelihara demi manfaat orang ramai dan faedah biodiversiti.

OBJEKTIF CEPA: Untuk menanam pengawasan pemuliharaan burung air hijrah dan habitat mereka di kalangan orang ramai di EAAF.

STATUS YANG DIINGINI: Orang ramai di EAAF sedar tentang burung air hijrah, habitat burung air hijrah dan mengambil bahagian dalam pemuliharaan burung air.

- Pelan tindakan CEPA ini disasarkan kepada pelbagai pelaksana East Asian-Australasian Flyway Partnership (EAAFP) termasuk *Government Partners*, *Intergovernmental Organisations* (IGOs), *International and National Non-Governmental Organisations* (NGOs), *Site Managers* dan kumpulan komuniti tempatan. Ia menggalakkan penggunaan, komunikasi dan alat pendidikan untuk meningkatkan kesedaran mengenai *Flyway* serta kepentingannya agar orang di peringkat tempatan, nasional dan antarabangsa mengambil bahagian dan menyokong tindakan yang akan menyumbang kepada pemuliharaan burung air hijrah dan habitat mereka. Pelan tindakan ini membentuk pelaksanaan melalui Strategi CEPA 2012 yang lalu, mengenai pelbagai bahan dan kemahiran CEPA yang telah wujud melalui hasil kerja *Ramsar Convention*, *the Convention on Biological Diversity (CBD)*, dan *the Convention on Migratory Species (CMS)*.

Dokumen ini menyediakan peluang penting bagi semua pelaksana EAAFP untuk menggunakan pengaruh dan kemahiran mereka untuk membuat promosi pelaksanaan tersebut. *Working Group* CEPA menggalakkan semua pelaksana EAAFP di bawah ruang Tindakan CEPA untuk 'mencari diri' dan mengambil tindakan.

Sila gunakan kod warna pelaksana dalam dokumen ini untuk mengetahui apa yang anda boleh lakukan untuk membantu pelaksanaan:

Secretariat **Government Focal Point (Gov FP)** **Inter-governmental Organisation (IGO)** **International NGO (INGO)** **Site Manager (SM) & Visitor Centre Manager (VCM)**

CEPA Working Group **Working Group (WG) & Task Force (TF)** Lain-lain: **Partner Company; Media; Wetland Link International (WLI)**

Changjiang, P.R.China, 10-14 December 2018

SASARAN, TINDAKAN, & PENUNJUK KEJAYAAN

TAHAP SASARAN & BUTIRAN	STATUS YANG INGIN DILAKSANAKAN	TINDAKAN CEPA DAN PELAKSAAN UTAMA YANG MENYUMBANG KEPADA STATUS YANG INGIN DILAKSANAKAN	PENUNJUK UTAMA KEJAYAAN
1. FOCAL POINT (FP) (termasuk SEMUA FPs, - Kerajaan, IGOs, INGOs dan Sektor-sektor Korporat)	FPs memahami manfaat penyertaan dalam EAAFP & Flyway Site Network (FSN) dan terlibat secara aktif dalam peranan masing-masing dalam mempromosi dan melaksanakan EAAFP & objektifnya (pemuliharaan burung air hijrah dan habitatnya).	<ul style="list-style-type: none"> • Secretariat menghantar surat menyambut kedatangan FP baru untuk memperkenalkan peranan mereka dan memberi laporan semasa tentang pelaksanaan Perkongsian di negara mereka. • Secretariat menyediakan maklumat, bahan, dan latihan kepada FP untuk menyokong pelaksanaan. • Secretariat menghasilkan kalendar acara EAAFP termasuk di Flyway Network Sites (FNSs) sebagai cara perkongsian dan menggalakkan semua FP di dalam negara untuk menjalankan acara-acara meningkatkan kesedaran. • FP membina sistem pengedaran maklumat yang berkesan untuk negara/rangkaian masing-masing. • FP mengenal pasti titik perhubungan CEPA untuk setiap negara di <i>flyway</i>. 	Peratusan FP yang aktif. Bilangan surat berita nasional, senarai mel komunikasi, risalah dll. dimajukan.
2. KERAJAAN (a) Partner Government(Gov) FP	Gov FP memainkan peranan koordinasi dalam aktiviti nasional CEPA secara: <ul style="list-style-type: none"> • mempromosikan National Partnerships untuk meningkatkan kesedaran dan mencapai penyertaan agensi-agensi yang berkaitan dan pakar-pakar burung air hijrah 	<ul style="list-style-type: none"> • Secretariat menggalakkan Gov FP untuk membangunkan National Partnership. • Gov FP membina National Partnership dan menggalakkan penyertaan ahli pakar burung air hijrah untuk berkongsi pengetahuan mereka tentang burung air hijrah dan pengurusan spesies tersebut. 	Bilangan National Partnership yang aktif dan berkesan. Bilangan perjanjian Sister Site yang dimajukan.

	<ul style="list-style-type: none"> • menggalakkan dan membantu pembangunan perjanjian Sister Site • membangun dan menyelenggara halaman web negara mereka (dalam bahasa Inggeris) dan laman bahasa kebangsaan mereka di laman web EAAFP • menggalakkan dan menyokong kerjasama rakan kongsi untuk kerjasama EAAF/EAAFP • mempromosikan/menganjurkan aktiviti tahunan CEPA termasuk World Migratory Bird Day (WMBD) and World Wetlands Day (WWD). 	<ul style="list-style-type: none"> • Gov FP menyediakan akses kepada dana benih sebagai insentif untuk membangunkan perjanjian baru Sister Site. • Secretariat menggalakkan Gov FP untuk membangunkan laman web bahasa kebangsaan di laman web EAAFP atau mencalonkan seseorang untuk berbuat demikian. • Gov FP memaklumkan kepada Sekretariat orang dihubung untuk membangun dan menyelenggara halaman web <u>negara</u> dan <u>halaman bahasa</u>. • Secretariat menyebarkan maklumat mengenai tema dan bahan WMBD & WWD kepada rakan kongsi mengikut jadual masa tepat. • Secretariat menyelaras pelaporan aktiviti rakan kongsi untuk WMBD & WWD sebagai peluang membentuk jenama. 	<p>Bilangan negara yang mempunyai laman web bahasa kebangsaan dalam bahasa kebangsaan rasmi di laman web EAAFP.</p> <p>Bilangan laporan WMBD dan WWD yang direkod.</p>
<p>(b) Pegawai Kerajaan peringkat kebangsaan di Negara rakan kongsi (selain daripada FP)</p>	<p>Pegawai kerajaan, termasuk di kementerian dan jabatan, menyedari bahawa negara mereka adalah Rakan Kongsi EAAF dan mempunyai FNS; aktif membantu dalam mempromosikan pelaksanaan EAAFP.</p>	<ul style="list-style-type: none"> • Gov FP menjalankan aktiviti CEPA dalaman di dalam agensi kerajaan mengenai Flyway dan FNS. • Gov FP menghasilkan brosur EAAFP dan risalah FSN / FNS dalam bahasa kebangsaan mereka untuk mempromosikan EAAFP dan objektifnya. • Gov FP membantu mengenal pasti keluasan wawancara penerbitan dan membekalkan kenalan yang diperlukan 	<p>Bilangan aktiviti CEPA dalaman yang dijalankan dengan agensi kerajaan.</p> <p>Bilangan brosur dan risalah EAAFP dalam bahasa kebangsaan yang terdapat di laman web EAAFP dan laman web FP.</p>

(c) Pegawai Kerajaan tempatan di Negara rakan kongsi (Untuk <i>Site Managers</i> , lihat target 6 di bawah)	Pegawai kerajaan tempatan yang bertanggungjawab atas FN menyedari tentang EAAFP, FSN global dan FN spesifik yang di bawah kawalan mereka, dan mempromosikan pemuliharaan secara aktif.	<ul style="list-style-type: none"> • Gov FP mempromosikan EAAFP di kalangan pegawai kerajaan tempatan yang relevan dan membantu dalam pengurusan FNS mereka • Gov FP melaksanakan bengkel <i>Site Manager</i> (SM). 	Bilangan interaksi antara FP dan pegawai kerajaan tempatan di FNS. Bilangan bengkel SM yang dilaksanakan oleh Gov FP.
	Pegawai kerajaan tempatan tanpa FNS menyedari tentang EAAFP dan FSN.	<ul style="list-style-type: none"> • Gov FP mempromosikan EAAFP di kalangan pegawai kerajaan tempatan dan mempertimbangkan laman web tambahan yang memenuhi kriteria. 	
(d) Pegawai peringkat kebangsaan di kerajaan bukan rakan kongsi	Pegawai di bahagian kerajaan yang berkaitan mengetahui tentang EAAFP dan menyedari tentang manfaat penyertaan dan mereka berada di dalam lingkungan EAAF.	<ul style="list-style-type: none"> • Secretariat dan rakan kongsi menyebarkan maklumat mengenai EAAFP. 	Bilangan komunikasi setahun dari <i>Secretariat</i> kepada negara Rakan Kongsi baru yang berpotensi. Bilangan negara Rakan Kongsi baru.
3. IGO Titik tumpuan Rakan Kongsi CEPA IGO di peringkat <i>Secretariat</i> dan Nasional	Pegawai CEPA / FP di Sekretariat IGO dan peringkat kebangsaan menyedari tentang EAAFP, matlamat utama dan objektifnya, negara anggota dan FP Nasional, dan bekerjasama untuk memastikan bahawa elemen EAAFP yang berkaitan dengan program CEPA disatukan ke dalam rancangan CEPA dan sebaliknya.	<ul style="list-style-type: none"> • Secretariat mengekalkan hubungan tetap dengan Pegawai CEPA dalam CBD, CMS dan Ramsar Conventions untuk memastikan penyelarasan dan kerjasama dalam program-program CEPA. • Gov FP dan Pegawai/kenalan CEPA mereka mengekalkan perhubungan dan kerjasama secara berkala dengan wakil CEPA nasional dari CBD, CMS and Ramsar mengenai pemuliharaan burung air hijrah dan habitat wetland mereka. • CBD Sekretariat menggalakkan kemasukan burung air hijrah dan habitatnya dalam <i>National Biodiversity Strategy and Action Plans</i> (NBSAPs). 	Bilangan interaksi antara Sekretariat dan pegawai CEPA Rakan Kongsi IGO. Bilangan NBSAP daripada negara anggota EAAFP termasuk pelaporan yang mencukupi mengenai status pemuliharaan burung air hijrah dan habitatnya.

Changjiang, P.R.China, 10-14 December 2018

		<ul style="list-style-type: none"> • ASEAN Centre for Biodiversity memudahkan FP negara ASEAN untuk mengambil bahagian dalam aktiviti CEPA EAAFP serantau. 	
4. INGO <i>Focal Points</i> Rakan kongsi INGO	Pegawai rakan kongsi INGO yang menyedari organisasi mereka adalah Rakan Kongsi EAAFP dan mempromosikan pelaksanaan EAAFP dalam organisasi dan program mereka kepada INGO dan NGO bukan EAAFP yang lain.	<ul style="list-style-type: none"> • INGO FP menjalankan aktiviti CEPA dalaman di dalam organisasi / pejabat kebangsaan untuk mempromosikan EAAFP dan objektifnya. • Secretariat menyediakan maklumat dan bahan sokongan. • INGO FP kongsi program dan maklumat yang berkaitan melalui e-Newsletter dan sebagainya. • INGO FP memberi maklumat tentang EAAFP kepada INGO dan NGOS bukan EAAFP yang boleh menyokong pelaksanaan dalam Flyway. 	Bilangan aktiviti dalaman berkenaan EAAFP. Bilangan artikel mengenai EAAFP dalam penerbitan mereka.
5. SEKTOR KORPORAT (a) Rakan kongsi syarikat FP dan pegawai syarikat lain	FP syarikat memainkan peranan penyelarasan dalam meningkatkan kesedaran tentang EAAFP dan mencapai penyertaan pegawai yang relevan	<ul style="list-style-type: none"> • Secretariat menggalakkan FP Syarikat untuk mempromosikan EAAFP. • Secretariat menyediakan maklumat, bahan, dan latihan kepada FP untuk menyokong pelaksanaan. 	
(b) Pegawai syarikat rakan kongsi	Syarikat rakan kongsi memasukkan maklumat tentang burung air hijrah dan <i>Flyway</i> dalam bahan promosi mereka. Syarikat rakan kongsi memberi peluang kepada para pekerja untuk	<ul style="list-style-type: none"> • Partner FP membantu mengenalpasti keluasan wawancara <i>e-Newsletter</i> dan membekalkan saluran yang diperlukan. • SM dan syarikat Rakan Kongsi menyelaraskan dan menawarkan peluang penyertaan kepada pekerja. 	Bilangan peluang yang disediakan kepada pekerja syarikat membantu dalam aktiviti interaktif FNS.

	mengambil bahagian dalam aktiviti pemuliharaan di FNS tempatan.		
(c) Syarikat Bukan Rakan Kongsi dalam EAAF	Syarikat bukan rakan kongsi yang mengetahui tentang EAAFP.	<ul style="list-style-type: none"> • Secretariat/INGOs/SM memberikan maklumat penting mengenai <i>Flyway</i> kepada sektor korporat terpilih atau organisasi ekonomi utama yang komprehensif (contohnya, Keidanren (<i>Japan Business Federation</i>) dan menggalakkan penglibatan mereka dalam <i>Flyway</i>.) 	<p>Bilangan syarikat bukan rakan kongsi yang dihubungi.</p> <p>Bilangan sokongan daripada bukan rakan kongsi (kewangan, <i>in-kind</i>, dll.)</p>
6. FLYWAY NETWORK SITE MANAGER (SM) (Pegawai Kerajaan Tempatan dengan tanggungjawab tapak); dengan <i>Visiter Centre Managers</i> (VCM)	SM/VCM mempunyai program dan bahan CEPA ditempatkan bagi penduduk tempatan dan pengunjung untuk memahami manfaat <i>Flyway Site Network</i> kepada orang ramai, burung air dan hidupan liar yang lain.	<ul style="list-style-type: none"> • Secretariat dan Rakan kongsi lain menyediakan latihan dan bahan untuk SM / VCM. • SM/VCM menyesuaikan bahan EAAFP CEPA untuk laman web dan menyusun acara/aktiviti untuk orang tempatan. 	Bilangan bahan yang disesuaikan untuk laman web dan digunakan.
	Bahan pos, kemas kini dan bahan komunikasi (contohnya; Dokumen, bahan pameran, barangan berita, info amalan terbaik) dari FNS tersedia di laman web EAAFP dan <i>e-Newsletter</i> untuk dikongsi di seluruh rangkaian.	<ul style="list-style-type: none"> • SM/VCM menyediakan artikel (dalam bahasa Inggeris) dan bahan yang akan diterjemahkan dan disediakan untuk penyebaran melalui Sekretariat EAAFP • Secretariat menyediakan senarai alamat kepada SM/VCM untuk memaklumkan mereka mengenai aktiviti di seluruh rangkaian dan bahan utama EAAFP yang relevan. 	
	Aktiviti-aktiviti <i>Flyway-wide</i> termasuk WMBD & WWD dilaksanakan secara berkesan di FNS.	<ul style="list-style-type: none"> • Secretariat menyebarkan maklumat mengenai tema dan bahan WMBD & WWD kepada rakan kongsi mengikut jadual masa tepat. • Secretariat menyelaras pelaporan aktiviti rakan kongsi untuk WMBD & WWD sebagai peluang membentuk jenama. • SM/VCM mempromosikan WMBD and WWD. 	Peningkatan bilangan acara WMBD/WWD yang diadakan.

Changjiang, P.R.China, 10-14 December 2018

		<ul style="list-style-type: none"> • Secretariat/CEPA WG mengenalpasti/membangunkan menu aktiviti Flyway-wide. 	
	Rangkaian antarabangsa di kalangan pengurus FNS adalah aktif.	<ul style="list-style-type: none"> • Secretariat, dengan kerjasama SM/VCM dan rangkaian WLI, menggalakkan pertukaran kakitangan pusat wetland, membina mesej dan bahan Flyway dan sebagainya. 	
	Rangkaian nasional di kalangan pengurus FNS adalah aktif.	<ul style="list-style-type: none"> • Gov FP menyediakan peluang dan skim untuk menggerakkan rangkaian nasional di kalangan pengurus FNS. 	
	Institusi tapak menawarkan peluang kepada orang ramai untuk aktiviti pemuliharaan.	<ul style="list-style-type: none"> • SM/VCM, dengan bantuan INGO yang melibatkan masyarakat setempat demi memastikan penyertaan mereka dalam membuat keputusan & pemantauan. Pengetahuan tempatan mengenai sejarah, nilai, dan teknik pengurusan tradisional diambil kira dalam perancangan pengurusan. 	
	Program <i>Sister Site</i> dilaksanakan secara aktif.	<ul style="list-style-type: none"> • Secretariat, dengan kerjasama rangkaian WLI, menggalakkan Pusat FNS dan Pusat Wetland untuk mempromosikan kembar tapak. 	<p>Bilangan laman <i>Sister</i> yang dibangunkan.</p> <p>Bilangan aktiviti laman web <i>Sister</i> yang dilaksanakan.</p>
<i>Site Institutions</i> (Pusat Pelawat, dll.) SM/VCM yang menguruskan laman tetapi bukan FNS	SMS/VCM yang menguruskan laman web tetapi berpotensi menjadi FNS mengetahui tentang EAAFP.	<ul style="list-style-type: none"> • Secretariat mempromosi <i>e-Newsletter</i> kepada penonton yang lebih luas. • Gov FP, INGO, WLI, dan SM/VCM membantu mengenal pasti penonton lanjutan <i>e-Newsletter</i> dan membekalkan kenalan yang diperlukan kepada Sekretariat. 	

<p>7. INSTITUSI PENDIDIKAN (a) Sekolah (sekolah rendah dan menengah), terutamanya yang dekat dengan FNS</p>	<p>Guru sekolah mengetahui tentang burung air hijrah dan EAAF</p> <p>Bahan-bahan sekolah dihasilkan oleh setiap FNS untuk penglibatan di peringkat tempatan.</p>	<ul style="list-style-type: none"> • SM/VCM menyediakan latihan untuk guru sekolah tempatan mengenai burung air hijrah. Bagi guru yang tidak mempunyai FNS, bahan-bahan latihan disediakan. Pembiayaan yang disediakan oleh Jabatan Pendidikan/Kementerian. • SM/VCM dengan kerjasama sekolah-sekolah tempatan, membangunkan bahan-bahan FNS yang relevan untuk menyumbang kepada alat pendidikan FNS. 	<p>Bilangan acara pendidikan yang dijalankan.</p> <p>Bilangan sekolah yang melawat FNS.</p> <p>Bilangan bahan FNS yang dihasilkan.</p>
<p>(b) Institusi akademik (termasuk universiti) dan pakar</p>	<p>Sekolah melaksanakan kurikulum burung air hijrah dan habitat mereka dan menjalankan sekurang-kurangnya satu kelas setahun.</p>	<ul style="list-style-type: none"> • SM/VCM, INGO, Gov FP menggalakkan Jabatan Pendidikan/Kementerian untuk memasukkan konsep burung air hijrah dan pemuliharaan habitat mereka dalam kurikulum sekolah. 	
	<p>Sekolah melawat FNS yang berdekatan setiap tahun.</p>	<ul style="list-style-type: none"> • SM/VCM bekerjasama dengan Jabatan Pendidikan Kerajaan tempatan untuk merancang dan menggalakkan sekolah-sekolah untuk melawat ke FNS tempatan. 	<p>Bilangan lawatan sekolah ke FNS.</p>
	<p>Institusi akademik, terutama di sekitar FNS menyedari tentang EAAFP, melakukan pemantauan dan penyelidikan yang relevan di FNS, dan menyebarkan berita dan data penting yang relevan dengan FNS dan EAAFP.</p>	<ul style="list-style-type: none"> • Secretariat, Gov FP, SM/VCM menghantar bahan (brosur, <i>e-Newsletter</i>, dll) kepada institusi akademik tempatan dan menggalakkan pensyarah dan pelajar untuk menjalankan pemantauan dan penyelidikan mengenai burung air hijrah dan habitat di EAAF dan berkongsi maklumat ini dengan Sekretariat, kenalan Kerajaan dan SM/VCM. 	<p>Bilangan artikel/bahan maklumat yang dikongsi oleh institusi akademik tempatan.</p>
	<p>Pakar dalam burung air hijrah mengambil bahagian dalam perkongsian nasional.</p>	<ul style="list-style-type: none"> • Gov FP mengenal pasti pakar dalam pemuliharaan burung air hijrah dan menggalakkan mereka berkongsi pengetahuan dan kepakaran mereka. 	

Changjiang, P.R.China, 10-14 December 2018

Muzium (Alam sekitar, Sejarah, Sains, dll.)	Konsep EAAF (dan EAAFP) termasuk dalam bahan-bahan pameran dan program pendidikan dan aktiviti untuk pelawat tentang burung air hijrah.	<ul style="list-style-type: none"> • SM/VCM proaktif dalam melibatkan muzium untuk melaksanakan pameran berkaitan EAAF dan FSN serta menyediakan maklumat penting. 	Bilangan pameran berkaitan dengan EAAF dan EAAFP yang ditunjukkan dalam muzium dll.
8. EAAFP WORKING GROUP (WG)/ TASK FORCE (TF)	Pos biasa dan maklumat terkini daripada WG/TF boleh didapati di laman web dan <i>e-Newsletter</i> .	<ul style="list-style-type: none"> • Secretariat & CEPA WG menyediakan templat dan memohon organisasi untuk maklumat semasa. Setiap WG/TF mencipta profil spesies utama. • CEPA WG memilih dan berkongsi bahan-bahan CEPA yang berguna di web. 	Bilangan bahan yang ditambah atau dikemas kini dalam laman web WG dan TF.
	Rangkaian antara pakar adalah berkesan dalam pelaksanaan EAAFP.	<ul style="list-style-type: none"> • WG dan TF dengan kerjasama rakan kongsi mengenal pasti WG lain (seperti dalam <i>Specialists Groups IUCN</i>) dengan potensi untuk kerjasama, meningkatkan profil dan memberi impak pada EAAFP. 	
	WG dan TF mengesyorkan dan bekerjasama dengan CEPA WG untuk membangunkan strategi khusus bagi melibatkan penonton sasaran untuk melindungi nilai-nilai EAAFP.	<ul style="list-style-type: none"> • CEPA WG membina proses mudah dan menyampaikan kepada semua WG dan TF yang mengundang cadangan mengenai strategi penglibatan dan pendidikan untuk menangani kebimbangan spesifik. 	Bilangan tindakan yang dilaksanakan atas kesan cadangan TF dan WG.
9. MEDIA Media dalam EAAF	Media menyedari tentang burung air hijrah dan EAAFP, dan mempromosikan profil mereka melalui pelbagai saluran.	<ul style="list-style-type: none"> • Secretariat/ Gov FP /CEPA WG mengenalpasti kumpulan media (termasuk media sosial) dan peluang serta menyediakan bahan dan sokongan yang relevan sekiranya perlu. • Secretariat/ CEPA WG meminta Rakan Kongsi dan organisasi lain untuk mengenalpasti saluran media dan peluang serta menasihati EAAFP bagaimana untuk bekerjasama. 	Bilangan siaran media, termasuk media sosial, yang dihasilkan oleh kumpulan media yang bekerjasama dengan FNS dan Sekretariat.

Changjiang, P.R.China, 10-14 December 2018

10. PENDUDUK (Terutamanya rakyat yang tinggal berdekatan dengan FNS)	Penduduk EAAF memahami terma 'Flyway', burung air hijrah dan habitat mereka, dan bagaimana kehidupan masyarakat bergantung pada mereka.	<ul style="list-style-type: none"> • Gov FP membangunkan/menguruskan pembangunan laman web bahasa kebangsaan negara mereka. • The media program penyiaran mengenai burung air hijrah dan EAAF. • SM/VCM menjalankan aktiviti CEPA bagi rakyat tempatan. 	Bilangan halaman bahasa kebangsaan yang terdapat di laman web EAAFP. Bilangan program yang disiarkan. Bilangan aktiviti yang dijalankan.
	Penduduk yang tinggal berhampiran FNS digalakkan untuk terlibat dalam juara FNS dan EAAFP menerusi pengurus FNS	<ul style="list-style-type: none"> • SM/VCM mencari cara inovatif untuk melibatkan rakyat dalam menjadi wakil EAAF dan EAAFP. • SM/VCM melatih rakyat tempatan menjadi juara FNS. 	Bilangan kumpulan rakyat tempatan yang dibentuk untuk melindungi FNS atau menjadi penyokong untuk perlindungannya.
Penduduk berbahasa Inggeris	Penduduk EAAF bantu dengan perkongsian maklumat melalui terjemahan dokumen, bahan, dan berita secara sukarela.	<ul style="list-style-type: none"> • Secretariat dan SM/VCM bekerjasama untuk membangunkan skim terjemahan sukarela. 	
Artis dan penghibur	Artis diberi peluang untuk menghasilkan bahan untuk EAAF dan FSN, seperti filem, dokumentari, animasi, pameran artistik bagi melibatkan orangramai dalam EAAF dan lokasi.	<ul style="list-style-type: none"> • SM/VCM digalakkan untuk melibatkan artis tempatan demi mengembangkan seni, persembahan dan filem mengenai tema EAAF. 	Bilangan bahan visual yang dihasilkan mengenai tema-tema EAAF dan EAAFP.
Orang Tempatan/Asli/Orang Asal	Orang Tempatan/Asli/Orang Asal yang menetap di FNS dan menggunakan sumber semula jadi yang terlibat dalam pembangunan dan pengurusan FNS.	<ul style="list-style-type: none"> • SM/VCM menggalakkan penglibatan Orang Tempatan/Asli/Orang Asal dan memberi peluang untuk penglibatan aktif mereka dalam pengurusan tapak. • SM, INGO bekerjasama dengan Orang Asli/Aboriginal/Orang Indigenous untuk memastikan cerita mereka dan, jika mungkin, bahasa mereka digunakan dalam bahan-bahan FNS. 	Bilangan FNS yang mengekalkan perkongsian dengan Orang Tempatan/Asli/Orang Asal . Bilangan cerita dan bahasa Orang Tempatan/Asli/Orang Asal yang digunakan dalam bahan-bahan FNS.

TENTH MEETING OF PARTNERS TO THE PARTNERSHIP FOR EAST ASIAN – AUSTRALASIAN FLYWAY

Changjiang, P.R.China, 10-14 December 2018

<p>11. PELAKSANA Pelan Tindakan CEPA EAAF</p>	<p>Pelan tindakan CEPA dibiayai dengan secukupnya untuk memastikan pelaksanaan di semua peringkat <i>Flyway</i>.</p>	<p>Pelaksana CEPA mengenal pasti dan mengutamakan unsur-unsur pelan yang perlu dilaksanakan dan memastikan pembiayaan mencukupi yang diperlukan untuk pelaksanaan.</p>	<p>Elemen utama Pelan tindakan CEPA yang dilaksanakan.</p>
--	--	--	--

AKRONIM DAN SINGKATAN

CEPA: *Communication, Education, Participation and Awareness*
 FP: *Focal Point*
 IGO: *Intergovernmental Organisation*
 NGO: *Non-Governmental Organisation*
 TOT: *Training of trainers/teachers*
 WLI: *Wetland Link International*

EAAF: *East Asian-Australasian Flyway*
 FNS: *Flyway Network Site*
 INGO: *International Non-Governmental Organisation*
 SM: *Site Manager*
 VCM: *Visitor Centre Manager*
 WMBD: *World Migratory Bird Day*

EAAFP: *East Asian-Australasian Flyway Partnership*
 FSN: *Flyway Site Network*
 NBSAP: *National Biodiversity Strategy and Action Plan*
 TF: *Task Force*
 WG: *Working Group*
 WWD: *World Wetland Day*